

LE CENTRE PRICE (ANCIEN MEMORIAL HALL)

THE CENTRE PRICE (FORMER MEMORIAL HALL)



Centre Price
Source : Centre d'histoire Sir William Price (Gil Photo), CCHSWP C17/78

Au milieu des années 1910, on érigea sur l'actuel site du Parc Ball le Club House, un centre de récréation et de loisirs destiné aux employés de la compagnie et à leur famille. On y retrouvait un gymnase, deux allées de quilles, des tables de billard, un cabinet de lecture et un auditorium pouvant servir de salle de projection. Incendié en 1938, il sera remplacé plus modestement et sur un nouvel emplacement par le Memorial Hall. Ce dernier a été inauguré en 1951 en hommage aux employés de la compagnie décédés au champ d'honneur durant les deux guerres mondiales.



In the mid-1910s, the Club House was erected on its current Parc Ball site, a recreation centre for company employees and their families. It housed a gymnasium, two bowling lanes, pool tables, a reading room, and an auditorium that also served as a cinema.

After a fire in 1938, it was replaced by a more modest version at the new Memorial Hall site, which was inaugurated in 1951 in honour of the company employees who died in battle during the two world wars.

Text Source: "Jonquière and Kénogami, from Pulp to Paper" Brochure

Source des textes : Brochure « Jonquière et Kénogami, de la pulpe au papier »